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BR.0002.3.2014 
 

Protokół Nr XLIV/2014 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 20 marca 2014 r. 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 22.30. Z ustawowego składu Rady 
Gminy Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 21 radnych; lista obecności 
stanowi załącznik nr 1; oraz Zastępcy Wójta, Radca Prawny, Skarbnik, Komendant Komisariatu 
Policji w Czerwonaku Dariusz Wawrzyniak, Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska Irena Apanas-Budny, Prezes CzTBS Jarosław Wróblewski, sołtysi, Przewodniczący 
Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o przyjęciu protokołu XLIII sesji. 
4. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Czerwonak. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 rok. 
6. Uchwała w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Czerwonak w latach 2014-2018. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Czerwonak. 
8. Uchwała w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwonak”. 
9. Uchwała w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015. 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na jednomandatowe 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów. 
11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na stałe obwody 

głosowania. 
12. Uchwała w sprawie granic sołectw i osiedli w Gminie Czerwonak. 
13. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Bolechowo. 
14. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Bolechowo-Osiedle. 
15. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Bolechówko. 
16. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Czerwonak I. 
17. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Czerwonak II. 
18. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Kicin. 
19. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Kliny. 
20. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Miękowo. 
21. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Owińska. 
22. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Promnice. 
23. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Koziegłowy. 
24. Uchwała w sprawie statutu osiedla 40-Lecia PRL. 
25. Uchwała w sprawie statutu osiedla Karolin. 
26. Uchwała w sprawie statutu osiedla Leśnego. 
27. Uchwała w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Czerwonak konsultacji społecznych w 

sprawie Budżetu Obywatelskiego Gminy Czerwonak na rok 2015. 
28. Sprawozdanie z realizacji projektu „Karta Dużej Rodziny” w Gminie Czerwonak za 2013 r. 
29. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
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30. Informacja na temat złożonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi. 
31. Wolne głosy i wnioski. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 

Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał  
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu nr 32 „Zamknięcie sesji”. 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 

Porządek obrad został zmieniony. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o przyjęciu protokołu XLIII sesji. 
4. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Czerwonak. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 rok. 
6. Uchwała w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Czerwonak w latach 2014-2018. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Czerwonak. 
8. Uchwała w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwonak”. 
9. Uchwała w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015. 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na jednomandatowe 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów. 
11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na stałe obwody 

głosowania. 
12. Uchwała w sprawie granic sołectw i osiedli w Gminie Czerwonak. 
13. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Bolechowo. 
14. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Bolechowo-Osiedle. 
15. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Bolechówko. 
16. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Czerwonak I. 
17. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Czerwonak II. 
18. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Kicin. 
19. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Kliny. 
20. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Miękowo. 
21. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Owińska. 
22. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Promnice. 
23. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Koziegłowy. 
24. Uchwała w sprawie statutu osiedla 40-Lecia PRL. 
25. Uchwała w sprawie statutu osiedla Karolin. 
26. Uchwała w sprawie statutu osiedla Leśnego. 
27. Uchwała w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Czerwonak konsultacji społecznych w 

sprawie Budżetu Obywatelskiego Gminy Czerwonak na rok 2015. 
28. Sprawozdanie z realizacji projektu „Karta Dużej Rodziny” w Gminie Czerwonak za 2013 r. 
29. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
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30. Informacja na temat złożonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi. 
31. Wolne głosy i wnioski. 
32. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3. Informacja o przyjęciu protokołu XLIII sesji. 
 Nie zgłoszono uwag do protokołu. Przewodniczący Rady podpisał protokół. 
 
Ad.4. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Czerwonak. 
 Komendant Policji Dariusz Wawrzyniak przedstawił prezentację o stanie bezpieczeństwa i 
porządku publicznego w 2013 r. Komendy Miejskiej Policji w Poznaniu. Prezentacja stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. Przedstawił również wyniki pracy osiągnięte przez funkcjonariuszy 
Komisariatu Policji w Czerwonaku w 2013 r., które stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 
 W dyskusji głos zabrali: Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak, Wiceprzewodnicząca 
Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych. 
 
Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 r. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę do projektu w/w uchwały. 
Autopoprawka dot.: 

1. wprowadzenia wydatków z tytułu zwrotu do innych gmin nadpłat dotacji wpłaconych na 
rachunek Gminy Czerwonak w roku 2013, a wynikających z ostatecznego rozliczenia 
kosztów poniesionych w związku z udzieleniem niepublicznym przedszkolom dotacji 
przez Gminę Czerwonak na dzieci z tych gmin w kwocie 4 536,72 zł; 

2. zwiększenia dochodów: 
- o kwotę 1 900,87 zł z tytułu zwrotu niewykorzystanej dotacji przez Gminny Ośrodek 
Kultury Sokół, 
- o kwotę 2 076,20 zł z tytułu kary umownej wpłaconej w związku z nieterminowym 
wykonaniem zadania przez wykonawcę inwestycji dot. dokumentacji projektowej centrum 
wsi w Miękowie, 
- o kwotę 559,65 zł jako kwoty pozostałej po realizacji zadania widniejącego w wykazie 
wydatków niewygasających pn. „zakup oprogramowania do płatności masowych”. 

 Następnie Skarbnik dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Czerwonak w latach 2014-2018. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 

Zdrowia Renata Walerych poinformowała, że komisja zapoznała się z projektem w/w uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 

zapoznała się z projektem w/w uchwały i wnioskuje o zmianę zapisu § 3 ust. 2, który przyjmuje 
brzmienie: „2. W celu zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych mieszkańców Gminy Czerwonak 
planuje się pozyskanie, poprzez zakup lub wynajem, lokali mieszkalnych uzyskanych przez 
adaptację strychów w budynkach stanowiących własność Czerwonackiego Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego, zlokalizowanych w Koziegłowach. Ponadto w miarę możliwości 
finansowych Gmina Czerwonak będzie podejmowała następujące działania: 
a) pozyskiwanie lokali mieszkalnych poprzez ich zakup na rynku pierwotnym lub wtórnym, 
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b) nabywanie budynków i ich adaptacja na cele mieszkalne, 
c) pozyskiwanie lokali w drodze umowy najmu od osób prawnych i osób fizycznych.”. 

W dyskusji głos zabrali: radny Marek Pietrzyński, Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk, 
radna Daniela Jankowska-Bachor, radny Wojciech Skrzekut, radny Jacek Sommerfeld, Prezes 
CzTBS Jarosław Wróblewski, Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz z wnioskiem Komisji Budżetu i Finansów. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 
obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Czerwonak. 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Irena Apanas-Budny 
dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia Renata Walerych poinformowała, że komisja zapoznała się z projektem w/w uchwały, ale 
nie zajęła stanowiska. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwonak”. 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Irena Apanas-Budny 
dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Statutowej Maria Libera powiedziała, że komisja omówiła projekt 

w/w uchwały, ale nie wypracowała wspólnego stanowiska. 
Radny Marek Pietrzyński zgłosił głos przeciwny do projektu w/w uchwały, który stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu oraz złożył wniosek o wyłączenie z głosowania radnych, którzy 
sprawują równocześnie funkcję sołtysa. Wniosek stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Radca prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, że ustawodawca nie przewidział głosowania nad 
wyłączeniem radnego, który jest jednocześnie sołtysem. Zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym „radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji, jeżeli dotyczy ono 
jego interesu prawnego”. Radny powinien sam ocenić czy głosowanie dotyczy jego interesu 
prawnego. Jeśli radny uzna, że głosowanie dotyczy jego interesu prawnego, powinien sam się 
wyłączyć z głosowania. Jeśli tego nie zrobi taka uchwała może zostać podważona. Ustawodawca 
przewidział możliwość łączenia funkcji sołtysa i radnego. Radca prawny powiedziała, że do 
kompetencji Rady należy rozstrzygnięcie o utworzeniu/nieutworzeniu funduszu sołeckiego i 
trudno określić która z tych decyzji jest lepsza dla sołtysów. Nie ma konkretnego przepisu 
prawnego dotyczącego interesu prawnego. 

W dyskusji głos zabrali: radny Marek Pietrzyński; radny Wojciech Skrzekut; 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk; Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i 
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Budownictwa Janusz Andrzejewski; sołtys sołectwa Bolechowo Marek Smykowski; Sekretarz 
Joanna Kowalczyk-Chudy; Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, 
Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych; radna Wiesława Fedder; Skarbnik Radosława 
Wiśniewska; radny Jacek Sommerfeld; Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak; radna, sołtys 
sołectwa Bolechowo-Osiedle Beata Gryska; Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa 
Banaszak; sołtys sołectwa Kicin Helena Stachowiak. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 11 głosami 
przy 9 przeciw i 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na jednomandatowe 
okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów. 

Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Statutowej Maria Libera poinformowała, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na stałe obwody 
głosowania. 

Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Statutowej Maria Libera poinformowała, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie granic sołectw i osiedli w Gminie Czerwonak. 

Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.13.Uchwała w sprawie statutu sołectwa Bolechowo. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy dokonała uzasadnienia projektów wszystkich statutów 
sołectw i osiedli na terenie gminy Czerwonak. Podkreśliła, że wszystkie statuty sołectw i statuty 
osiedli brzmią jednakowo. Sekretarz poinformowała, że projekty uchwał zostały skonsultowane 
przez Komisję Statutową i poddane konsultacjom. Ponadto odbyły się dwa spotkania w sprawie 
statutów. Pierwsze z sołtysami i przewodniczącymi zarządów osiedli, a drugie z sołtysami, 
przewodniczącymi zarządów osiedli i radnymi. Następnie Sekretarz omówiła zmiany 
wprowadzone w statutach zawartych w prezentacji, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 Przewodnicząca Komisji Statutowej Maria Libera poinformowała, że komisja po 
przeanalizowaniu projektów statutów zaproponowała zmianę dot. § 15 ust. 3, który po zmianie 
otrzymuje brzmienie: „W drugim terminie Zebranie Ogólne Mieszkańców/Zebranie Wiejskie 
obraduje i podejmuje uchwały jeżeli weźmie w nim udział przynajmniej 15 osób.”. 
 Sołtys sołectwa Bolechowo Marek Smykowski odniósł się do zmian w statucie. 
Poinformował, że w trakcie trwania konsultacji złożył między innymi wniosek o wydłużenie do 14 
dni przekazania protokołu Wójtowi (zmiana § 18 i § 40). Z uwagi na to, że zmiana nie została 
uwzględniona, zwrócił się z wnioskiem do Rady Gminy o uwzględnienie w/w zmiany. 
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 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy wyjaśniła, że termin 7-dniowy został wprowadzony w 
celu szybkiego przekazywania protokołów. Termin ten ma znaczenie w sytuacji kiedy na zebraniu 
są rozdysponowane środki budżetowe na realizację zadań w jednostce pomocniczej. Sekretarz 
nie widzi przeszkody, aby wydłużyć termin do 14 dni. 
 W związku z powyższym Przewodnicząca Komisji Statutowej Maria Libera w imieniu 
komisji zgłosiła zmianę do projektów uchwał w sprawie statutów polegającą na wydłużeniu z 7 do 
14 dni przekazania protokołu Wójtowi (zmiana § 18 i § 40). 
 Radna Wiesława Fedder zwróciła uwagę na literówki w treści statutów. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy potwierdziła, że literówki są w przypadku dwóch 
statutów Osiedla Leśnego i Osiedla Karolin; w § 3 pkt 6 omyłkowo wpisano osiedle 40-lecia PRL 
statuty zostaną jeszcze raz przeczytane i literówki poprawione. 
 Radny Wojciech Skrzekut zgłosił wniosek dot. zmiany § 15 ust. 3, który zdaniem radnego 
powinien brzmieć „W drugim terminie Zebranie Ogólne Mieszkańców/Zebranie Wiejskie obraduje 
i podejmuje uchwały jeżeli weźmie w nim udział przynajmniej 10 osób.”. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy zgłosiła autopoprawkę do uzasadnienia statutów 
polegającą na dopisaniu następującego zdania: „Projekt uchwały został poddany konsultacjom od 
dnia 27 stycznia 2014 r. do dnia 17 lutego br. W czasie trwania konsultacji wpłynęły 23 uwagi.”. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zaproponował rozważenie możliwości 
wprowadzenia bonusów dla sołectw tzn. uzależnienie wielkości środków budżetowych dla 
sołectw od frekwencji na zebraniach. 
 W dyskusji głos zabrali: Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy, radna Wiesława Fedder, 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa 
Banaszak. 
 Radny Wojciech Skrzekut wycofał wniosek dot. zapisu § 15 ust. 3 (10 osób w drugim 
terminie). 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odczytał złożone zmiany do projektów uchwał w 
sprawie statutów sołectw i osiedli: 
- Komisji Statutowej dot. § 15 ust. 3, który po zmianie otrzymuje brzmienie: „W drugim terminie 
Zebranie Ogólne Mieszkańców/Zebranie Wiejskie obraduje i podejmuje uchwały jeżeli weźmie w 
nim udział przynajmniej 15 osób.”, 
- Komisji Statutowej – zmiana § 18 i § 40 w statutach sołectw oraz § 18 i § 39 w statutach osiedli – 
wydłużenie terminu przekazania protokołu Wójtowi z 7 do 14 dni, 
- autopoprawka zgłoszona przez Sekretarza – dopisanie do uzasadnienia następującego zdania: 
„Projekt uchwały został poddany konsultacjom od dnia 27 stycznia 2014 r. do dnia 17 lutego br. 
W czasie trwania konsultacji wpłynęły 23 uwagi.” oraz poprawienie literówek. 
 Następnie Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak złożył wniosek, aby zgłoszone 
wcześniej wnioski do zmiany statutów głosować razem (blokowo) i poddał pod głosowanie 
złożony wniosek. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Wniosek został 
przyjęty jednogłośnie. 

W następnej kolejności Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie statutu sołectwa Bolechowo wraz ze zgłoszonymi zmianami. W głosowaniu wzięło udział 
20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad.14. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Bolechowo-Osiedle. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Ad.15. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Bolechówko. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 

w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad.16. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Czerwonak I. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.17. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Czerwonak II. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Ad.18. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Kicin. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad.19.Uchwała w sprawie statutu sołectwa Kliny. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad.20. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Miękowo. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Ad.21. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Owińska. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Ad.22. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Promnice. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Ad.23. Uchwała w sprawie statutu sołectwa Koziegłowy. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad.24. Uchwała w sprawie statutu osiedla 40-Lecia PRL. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Ad.25. Uchwała w sprawie statutu osiedla Karolin. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 

w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad.26. Uchwała w sprawie statutu osiedla Leśnego. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały w wraz ze zgłoszonymi 
w pkt. 13 zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała wraz 
ze zgłoszonymi zmianami została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad.27. Uchwała w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Czerwonak konsultacji społecznych 
w sprawie Budżetu Obywatelskiego Gminy Czerwonak na rok 2015. 
 Uzasadnienia projektu w/w uchwały dokonała Skarbnik Radosława Wiśniewska. 
 W dyskusji głos zabrali: Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa 
Janusz Andrzejewski, radny Jacek Sommerfeld, Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy, radny Marek 
Pietrzyński, Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, radny Wojciech Skrzekut, sołtys sołectwa 
Bolechowo Marek Smykowski, Skarbnik Radosława Wiśniewska. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
podczas dyskusji zwrócił uwagę na następujące kwestie: 
- kto jest inicjatorem uchwały, jeśli radny Wojciech Skrzekut, to dlaczego uzasadnienie podpisał 
Wójt, a nie Przewodniczący Rady, 
- czy radny Wojciech Skrzekut składał wniosek o przygotowanie uchwały dot. budżetu 
obywatelskiego jako mieszkaniec, czy jako radny, 
- czy do wniosku o przygotowanie uchwały radny Wojciech Skrzekut dołączył zasady tworzenia 
budżetu obywatelskiego, 
- jeśli inicjatorem uchwały jest Wójt to niewłaściwa jest podstawa prawna uchwały. Zamiast § 4 
należy wpisać § 6, 
- brakuje w projekcie uchwały słowniczka, 
- należy ujednolicić pisownię Budżetu Obywatelskiego, który raz jest pisany z dużej litery, raz z 
małej, a w uzasadnieniu występuje też budżet partycypacyjny. 
 Do uwag radnego odnieśli się: 
- Skarbnik Radosława Wiśniewska, która wyjaśniła, że wnioski w sprawie tworzenia budżetu 
obywatelskiego złożyli: radny Wojciech Skrzekut oraz Klub Radnych Platformy Obywatelskiej. 
Radny Wojciech Skrzekut uczestniczył w pracach dot. przygotowania uchwały w sprawie 
przeprowadzenia na terenie Gminy Czerwonak konsultacji społecznych w sprawie Budżetu 
Obywatelskiego; 
- Radny Wojciech Skrzekut poinformował, że złożył wniosek do Wójta w sprawie pakietu 
obywatelskiego. Potwierdził, że brał udział w pracach dotyczących tworzenia zasad budżetu 
obywatelskiego; 
- Radca Prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, że nie ma źródła prawa do budżetu obywatelskiego, 
funkcjonuje on zwyczajowo w wielu gminach w Polsce. Właściwą podstawą prawną jest § 4 
uchwały Rady Gminy z 2004 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z 
mieszkańcami, natomiast § 6, o którym mówił radny Janusz Andrzejewski, dotyczy wydania przez 
Wójta zarządzenia. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk złożył wniosek w sprawie przełożenia projektu 
uchwały na następną sesję i do prac w komisjach w celu jej dopracowania. 

Przewodniczący Rady złożył wniosek przeciwny. 
Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącego 

Rady. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Za wnioskiem głosowało 10 
radnych, przy 10 przeciw. Wniosek nie został przyjęty. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Za uchwałą głosowało 8 radnych, przy 9 przeciw i 3 
wstrzymujących się. Uchwała nie została przyjęta. 
 
Ad.28. Sprawozdanie z realizacji projektu „Karta Dużej Rodziny” w Gminie Czerwonak za 2013 r. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy omówiła w/w sprawozdanie, które radni otrzymali w 
materiałach sesyjnych. 
 W dyskusji głos zabrali: radny Wojciech Skrzekut; radny, inicjator Karty Dużej Rodziny 
Jacek Sommerfeld. 
 Sprawozdanie stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Ad.29. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

Nie zgłoszono żadnych pytań. 
Informacja stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 
Ad.30. Informacja na temat złożonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że wpłynęły dwie interpelacje 
złożone przez radnego Marka Pietrzyńskiego, na które Wójt udzielił odpowiedź. Interpelacje wraz 
z odpowiedziami otrzymali radni w materiałach sesyjnych i stanowią one załączniki nr 31 i nr 32 
do protokołu. 
 Radny Marek Pietrzyński odczytał wystąpienie dot. interpelacji w sprawie pracowników 
oświatowych. Radny zwrócił się do Rady Gminy w ramach upoważnienia ustawowego 
wynikającego z art. 14 ust.1 z dnia 17 kwietnia 2007 r. ustawy o Państwowej Inspekcji Pracy o 
przeprowadzenie kompleksowej kontroli gospodarowania środkami z Zakładowego Funduszu 
Świadczeń Socjalnych w szkołach podstawowych i gimnazjach oraz innych placówkach 
oświatowych na terenie Gminy Czerwonak pod kątem przestrzegania zasad ich naliczania i 
wydatkowania. W związku z powyższym radny zwrócił się z wnioskiem o wystąpienie do 
Państwowej Inspekcji Pracy w Poznaniu o przeprowadzenie kontroli w wyżej wskazanym 
przedmiocie. 
 W dyskusji głos zabrali: Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak, 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera, Przewodniczący Rady Marcin 
Wojtkowiak. 
 Radny Marek Pietrzyński po wysłuchaniu radnych biorących udział w dyskusji, zmienił 
treść wniosku i zaproponował przekazać wniosek do pracy w Komisji Rewizyjnej, czyli zlecić 
Komisji przeprowadzenie w/w kontroli, a nie Państwowej Inspekcji Pracy w Poznaniu. 
 Następnie w dyskusji głos zabrali: radna Tatiana Kędziora, ponownie Przewodniczący 
Rady Marcin Wojtkowiak, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski, ponownie 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Marka Pietrzyńskiego –
przeprowadzenie przez Komisję Rewizyjną kompleksowej kontroli gospodarowania środkami z 
Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych w szkołach podstawowych i gimnazjach oraz 
innych placówkach oświatowych na terenie Gminy Czerwonak pod kątem przestrzegania zasad 
ich naliczania i wydatkowania. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Za 
wnioskiem głosowało 16 radnych, przy 2 wstrzymujących się. Wniosek został przyjęty. 
 
Ad.31. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły do niego wnioski o zmianę terminu sesji 
z 21 sierpnia br. na 14 sierpnia br. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że komisja 
była przeciwna zmianie, gdyż zakłóciłoby to pracę komisji. 
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 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 
również była przeciwna. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmianę terminu sesji z 21 na 14 sierpnia. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Za zmianą terminu głosowało 2 
radnych, przy 16 przeciw. Wniosek nie został przyjęty. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, odnosząc się do projektu uchwały w sprawie 
przeprowadzenia na terenie Gminy Czerwonak konsultacji społecznych w sprawie Budżetu 
Obywatelskiego Gminy Czerwonak na rok 2015, zaproponował, aby komisje analizując w/w 
projekt rozważyły następujące propozycje: 
- zwiększenia kwoty Budżetu Obywatelskiego przeznaczonej do realizacji w roku 2015 do 
1 000 000 zł, 
- zastanowienia się, czy w Zespole Opiniującym nie powinni znaleźć się przedstawiciele wszystkich 
klubów, 
- ustalenia zasad głosowania, 
- umożliwienia mieszkańcom wglądu do wszystkich projektów. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, że radni zagłosowali przeciw 
uchwale dlatego nie może ona trafić do komisji. Poinformował, że złoży pismo do Wójta z prośbą 
o wprowadzenie Budżetu Obywatelskiego zarządzeniem, uwagi zgłoszone przez 
Wiceprzewodniczącego Rady zostaną zawarte w piśmie. 
 Radny Jacek Sommerfeld: 
- zapytał w jakim terminie będzie realizowany przejazd między ul. Zdroje, Kicinem a ul. Nowe 
Osiedle do Janikowa w kontekście modernizacji dojazdu do spalarni, 
- zwrócił się z prośbą do Zastępcy Wójta i Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Promocji i Usług o udzielenie informacji na temat ustaleń w sprawie komunikacji zbiorowej – 
temat był omawiany na posiedzeniu komisji, 
- zaprosił wszystkich na uroczystości, które odbędą się w Gimnazjum w Czerwonaku w dniu 28 
kwietnia br. z okazji kanonizacji Papieża Jana Pawła II. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski: 
- odniósł się do e-maila, który otrzymali radni w sprawie podpisania umowy z wykonawcą na 
realizację kanalizacji w ramach projektu Puszcza Zielonka, 
- poinformował, że otrzymuje uwagi od mieszkańców Bolechówka i Potasz, których dzieci uczą się 
w Gimnazjum w Czerwonaku, w sprawie skoordynowania połączeń dwóch linii autobusowych, 
prosił o zapoznanie się ze sprawą. 
 Radna Tatiana Kędziora zwróciła uwagę na konieczność adaptacji pomieszczeń 
mieszkalnych zlokalizowanych w Szkole Podstawowej w Czerwonaku na potrzeby szkoły. Od 
września 2014 r. w szkole będą cztery klasy pierwszoklasistów. Problem był omawiany na 
posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak: 
- przypomniała, że jednym z wniosków komisji do budżetu na 2014 r. była adaptacji pomieszczeń 
mieszkalnych zlokalizowanych w Szkole Podstawowej w Czerwonaku na potrzeby szkoły. Jednak 
wniosek nie został uwzględniony przy projektowaniu budżetu na 2014 r. Zwróciła się z prośbą o 
rozważenie możliwości, jeśli znajdą się środki do końca roku szkolnego, o ich zabezpieczenie na 
zmianę przeznaczenia pomieszczenia mieszkalnego na potrzeby szkoły, 
- poinformowała, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zwróciła się do Nadleśnictwa z prośbą o 
udzielenie informacji na temat wykorzystania nowo wybudowanych budynków na Dziewiczej 
Górze jednak nie otrzymała odpowiedzi. W związku z powyższym Przewodnicząca komisji prosiła, 
aby przez Urząd Gminy zwrócić się do Nadleśnictwa z prośbą o udzielenie informacji od kiedy 
obiekt będzie czynny. 
 Radny Wojciech Skrzekut zapytał Zastępcę Wójta Eugeniusza Chałupniczaka o znakowanie 
rowerów. 
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 Sołtys sołectwa Bolechowo Marek Smykowski: 
- podziękował za zaproszenie sołtysowi Koziegłów oraz Przewodniczącym Zarządów Osiedla 
Leśnego i Karolin, którzy pokazali jak żyją mieszkańcy Koziegłów, 
- zapytał czy jest znany termin procedowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Szlachęcin-Bolechowo, który został wywołany dwa lata temu, 
- zapytał, czy po przejęciu wodociągów przez Gminne Przedsiębiorstwo Wodociągowe będzie 
można skutecznie zająć się hydrantami przeciwpożarowymi, 
- zapytał o możliwość wykupu parku w Bolechowie, 
- zaprosił wszystkich na zebranie wiejskie do Bolechowa, które odbędzie się w dniu 3 kwietnia br. 
o godz. 1800. 
 Radny Marek Pietrzyński: 
- zapytał kiedy będzie usunięty bałagan przy czworobokach w Koziegłowach, 
- zapytał o las między Koziegłowami a Kicinem. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
zajmując się windykacjami uzyskała informacje, że zaległości Gminnego Klubu Sportowego 
„Błękitni” znalazły się w sądzie. W związku z powyższym prosiła o wyjaśnienia w tej sprawie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odnosząc się do wypowiedzi radnej Marii Libery 
powiedział, że w klubie źle się działo więc rodzice powołali stowarzyszenie skupiające dzieci i 
młodzież. Klub jest gminnym tylko z nazwy. Większość klubów działających w gminie miała 
problemy z rozliczaniem dotacji, stąd powstała inicjatywa powołania wspólnego klubu. Z 
informacji jakie posiada klub „Błękitni” wykonał zadanie, ale nie napisał sprawozdań z ich 
realizacji. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek poinformowała, że z Wydziału Finansowego otrzymała 
wniosek o wszczęcie postępowań sądowych przeciwko klubowi „Błękitni”. Wyjaśniła, że 
przeprowadzono kontrolę, na podstawie której stwierdzono, że klub nie rozliczył się z otrzymanej 
dotacji dlatego został wezwany do jej zwrotu. Zgodnie z obowiązującymi przepisami jeśli kluby nie 
rozliczają się z dotacji wówczas są zobowiązane do jej zwrotu. W związku z tym, że klub nie 
zwrócił dotacji został sporządzony wniosek o wniesienie sprawy do sądu. Radca Prawny 
poinformowała, że uzyskała już cztery nakazy zapłaty. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak powiedział, że z powodu późnej pory na 
wszystkie pytanie odpowie razem z Zastępcą Wójta Tomaszem Stellmaszykiem pisemnie w 
terminie późniejszym. 
 
Ad.32. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XLIV sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Monika Grzebielucha-Andrusieczko 


